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前言

经过一段时间的酝酿，这套“英文原版文学理论丛书”终于陆续和读者见面了。
我们出版这套丛书的初衷主要有以下两个方面：（1）我国的外国文学研究有两条战线、两支队伍，
一支在文学院，一支在外语学院。
改革开放以来，由于国内外交流的推进和学科研究的发展，两支队伍逐渐靠拢，比较文学的队伍在渐
渐扩大。
高等院校外国文学专业不但有很多本科生，而且建设了许多硕士点和博士点。
文学理论（通常叫西方文论）是该专业的主干课程之一，但国内过去引进的这类外文原版书很少，有
的（包括某些教材）文字太难，师生反映这方面的参考书太少，尤其是适合中文系该专业师生阅读的
此类书更少。
我们引进这套丛书，就是为了满足广大师生教学科研的迫切需要。
（2）随着全球化的到来，国内外的学术交流越来越快地向深广发展。
要进一步促进这种交流的发展，需要做好三个方面的工作，一要较快地提高广大师生的外语能力，达
到用外语进行学术交流的水平；二要深入了解国外该学术领域的最新研究成果和发展动态与趋势；三
要有目的有计划地将我们国内的研究成果介绍给国外的同行。
我们引进的这套丛书可以在这三个方面发挥很有效的作用，尤其是在提高用外语撰写专业论文与学术
著作的水平方面，最有效的方法就是研读该专业国外原版著作，因为这样既能较深入地了解外国同行
的研究成果，同时又能潜移默化地提高使用外语的水平。
在确定书目时，我们的原则是先介绍基础理论方面的著作和最新研究成果，再介绍专题研究，着重从
国外主要学术出版社中进行选择。
丛书的读者对象是外语学院与文学院外国文学专业和比较文学专业的教师、研究生和相关研究者。
必须指出的是，我们介绍国外的文学理论，并不表明我们完全赞同其观点。
有了解才有继承与批判。
我们希望读者诸君在全面了解国外同行研究成果的基础上，吸收其有益的成分，摒弃其片面甚至错误
的成分，促进文学理论研究在我国的健康发展。
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内容概要

　　《欧洲批评和理论导读》全面介绍了：欧洲“理论”中的各种思潮，对自启蒙运动至今文学和文
化研究及诗学、心理学、语言学和心理分析中的各种主要流派进行了梳理。
书中的50余篇文章都由相关领域的权威学者撰写，涉及subjectivity、identity和gender等概念，分析了我
们思考、观察和行动的方式。
每篇文章后面都列有建议阅读书目。
《欧洲批评和理论导读》对读者深入理解欧洲文学理论极有帮助。
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作者：(美国)沃弗雷 (Wolfreys.J.)朱利安·沃弗雷，是佛罗里达大学的英语教授，著述丰富，最新著作
有：Glossalalia，Thinking Difference，The J.Hillis Miller Reader a nd The Same Story With a Difference
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章节摘录

In his 1949 essay, 'The Mirror Stage' （1966）, Jacques Lacan, attempting to take his distance from existentialism,
divided philosophy into two camps: those that took the Cog/to as their starting point and those that did not （this
statement was repeated many times after, including by some of France's most important thinkers, among them
Foucault and Canguilhem）. With such a statement, Lacan located the origins of French or even European
philosophy not in Husserl, Hegel or even Kant, but in the conflictual field of seventeenth-century philosophy,
specifically in the opposing doctrines of Rene Descartes and Baruch Spinoza. This may come as a surprise to the
Anglo-American reader for whom the only conflict associated with the seventeenth-century is that between
rationalism and empiricism and for whom Spinoza is a secondary or even tertiary figure, a minor Cartesian only
recently admitted into the canon of philosophers deemed worthy of scholarly attention. Further, while Descartes's
Meditations is well-known even outside the field of philosophy, his name is primarily associated with his proof of
God's existence and, through Locke, the doctrine of innate ideas, neither of which are particularly relevant to the
concerns of modem French philosophy and theory. How then are we to understand the sense in which the conflict
between these two philosophers （assuming that their relation is one of conflict） constitutes a 'beginning'？
There is no question of identifying a French or even continental reading, or readings, of Descartes and Spinoza
which would then become the correct interpretation in counter-position to the Anglo-American. Nor is it a
question of simply multiplying readings as if, without any true relation to their object, they can never be any other
than projections of the culture or historical moment in which they emerge. Instead, we will argue that specific
historical moments impose on philosophical texts a historically determined （and therefore identifiable） grid that
in turn determines what in a text is visible or invisible, what is compelling and what devoid of interest. There are
thus no readings independent of texts and no texts independent of reading. Both the text and its history are equally
real, equally material; both must be explained.
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